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Protokół Nr LXIX.2023 

z obrad LXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 21 grudnia 2023 roku 

 

Obrady rozpoczęto 21 grudnia 2023 r. o godz. 17:00, a zakończono o godz. 20:30 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Obecni: 

1. Michał Czekajło 

2. Radosław Dolata 

3. Sebastian Dukaczewski 

4. Adam Kołwzan 

5. Łukasz Kołwzan 

6. Karolina Kozicka 

7. Dariusz Krysa 

8. Damian Matela-Libera 

9. Andrzej Miron 

10. Dariusz Paluszkiewicz 

11. Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

12. Sylwia Słomińska 

13. Mariusz Suchecki 

14. Elżbieta Turostowska 

15. Tomasz Walczak 

 

Ad. 1  

Otwarcie obrad LXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Otwarcia LXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku dokonał Przewodniczący Rady 

Miejskiej Mariusz Suchecki. Powitał Burmistrza Drezdenka Karolinę Piotrowską, 

Zastępcę Burmistrza Mateusza Grzymałowskiego, Skarbnika Gminy Joannę Bajcar, 

Sekretarza Gminy Wiesława Sawickiego, pracowników Urzędu Miejskiego, 

kierowników poszczególnych jednostek, przybyłych gości oraz radnych (lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1, lista obecności gości załącznik nr 1a do 

niniejszego protokołu). 

 

Ad. 2  

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przedstawił porządek obrad sesji RM: 

1. Otwarcie obrad LXXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Realizacja zadań inwestycyjnych w roku 2023. 

4. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 
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5. Uchwalenie budżetu Gminy Drezdenko na 2024 rok: 

a) Omówienie projektu uchwały budżetowej na 2024 rok. 

b) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej. 

c) Odczytanie opinii i wniosków poszczególnych komisji Rady Miejskiej dotyczących 

projektu uchwały budżetowej oraz stanowiska Burmistrza wobec zgłoszonych 

wniosków. 

d) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i ewentualnie zgłoszonymi 

poprawkami wraz z ich głosowaniem. 

6. Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2024 rok - 

druk nr 574/23. 

7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2024-2031 - druk nr 575/23. 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w 

formie darowizny na cel publicznych na rzecz samorządowej instytucji kultury pod 

nazwą Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy im. ks. Józefa Tischnera w Drezdenku - 

druk nr 576/23. 

9. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024/2028 - druk nr 577/23. 

10. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Drezdenko na lata 2024-2026 - druk nr 578/23. 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Aktualizacja Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Drezdenko na lata 2023-2030"- druk nr 579/23. 

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2023 rok - druk nr 580/23. 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2023-2029 - druk nr 581/23. 

14. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2024 rok. 

15. Przyjęcie planów pracy poszczególnych Komisji na 2024 rok. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie obrad LXXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poprosiła o zmianę w porządku obrad dotyczącą 

zamiany punktu 6 z 7, tak aby projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko był pierwszy, a dopiero później podjęta 

uchwała w sprawie uchwały budżetowej gminy Drezdenko. Wyjaśniła, że w latach 

ubiegłych procedowane były te punkty w innych sposób, jednak interpretacja art. 230 

ust. 6 ustawy o finansach publicznych wskazuje, że WPF powinien być uchwalony 

nie później niż uchwała budżetowa, a co za tym idzie przed uchwałą budżetową. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie zmiany do porządku obrad zaproponowanej przez Burmistrz 

Drezdenka K. Piotrowską. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki 

NIEOBECNI (3) 

Dariusz Paluszkiewicz, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

Rada Miejska w obecności 12 radnych zaakceptowała zmiany zaproponowane przez 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowską. 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad LXXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Realizacja zadań inwestycyjnych w roku 2023. 

4. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

5. Uchwalenie budżetu Gminy Drezdenko na 2024 rok: 

a) Omówienie projektu uchwały budżetowej na 2024 rok. 

b) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej. 

c) Odczytanie opinii i wniosków poszczególnych komisji Rady Miejskiej dotyczących 

projektu uchwały budżetowej oraz stanowiska Burmistrza wobec zgłoszonych 

wniosków. 

d) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i ewentualnie zgłoszonymi 

poprawkami wraz z ich głosowaniem. 

6. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2024-2031 - druk nr 575/23. 

7. Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2024 rok - 

druk nr 574/23. 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości  

w formie darowizny na cel publicznych na rzecz samorządowej instytucji kultury pod 

nazwą Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy im. ks. Józefa Tischnera w Drezdenku - 

druk nr 576/23. 

9. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024/2028 - druk nr 577/23. 

10. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Drezdenko na lata 2024-2026 - druk nr 578/23. 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Aktualizacja Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Drezdenko na lata 2023-2030"- druk nr 579/23. 

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2023 rok - druk nr 580/23. 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2023-2029 - druk nr 581/23. 

14. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2024 rok. 
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15. Przyjęcie planów pracy poszczególnych Komisji na 2024 rok. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie obrad LXXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

 

Ad. 3 

Realizacja zadań inwestycyjnych w roku 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że radni otrzymali 

materiał dotyczący realizacji zadań inwestycyjnych w roku 2023 (materiał stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

Radny Dariusz Krysa zwrócił uwagę na stan nawierzchni ul. Kolejowej po opadach 

deszczu, gdzie woda wlewa się na posesję mieszkańca. Zapytał czy w projekcie 

drogi była zakładana burzówka. 

Na pytanie radnego odpowiedziała Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska informując, 

że na ul. Kolejowej zaplanowane było odwodnienie w tereny zielone, a więc 

powierzchniowo rozprowadzenie na terenach zielonych i faktycznie w tym miejscu 

jest problem, jednak nie wie na jaką prywatną posesję wlewa się woda. 

Radny D. Krysa wyjaśnił w którym miejscu jest największy problem dodając, że 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji Artur Czapla doskonale to wie. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska omówiła zastosowane rozwiązanie i ewentualny 

sposób, jeśli nie zda ono egzaminu. 

Radni nie wnieśli uwag.  

 

Ad. 4 

Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 5 

Uchwalenie budżetu Gminy Drezdenko na 2024 rok: 

a) Omówienie projektu uchwały budżetowej na 2024 rok 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska podziękowała wszystkim zaangażowanym  

w pracę na projektem budżetu na 2024 rok i omówiła zaproponowany kształt uchwały 

budżetowej. Poinformowała, że największą część budżetu stanowi oświata, kolejną 

część opieka społeczna, potem instytucje kultury i hala. Burmistrz zwróciła uwagę, że 

dopiero pozostała część to wydatki majątkowe czyli rozwój Gminy. K. Piotrowska 

poinformowała, że w projekcie zaplanowano wydatki majątkowe na poziomie 13% 

budżetu, co stanowi prawie 14.000.000,00 zł. Dodała, że to są założenia, które jeżeli 

Rada przyjmie budżet, pozwolą wejść w projekty, na które Gmina pozyskała 

dofinansowanie, więc będzie można przyjąć do budżetu: 

- 2.000.000,00 zł na rewitalizację wieży ciśnień w Drezdenku, w tym budżecie 

zabezpieczono 640.000,00 zł jako wkład własny; 

- 1.170.000,00 zł na przebudowę skweru przy ulicy Kościuszki i Poniatowskiego,  

w tym budżecie zabezpieczono 170.000,00 zł jako wkład własny; 

- 6.252.000,00 zł na miejską ekoprzestrzeń, czyli na budowę bazaru z niezbędną 

infrastrukturą, w tym budżecie zabezpieczono 700.000,00 zł jako wkład własny; 
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- 1.012.500,00 na renowację budynku komunalnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w tym budżecie zabezpieczono 120.000,00 zł jako wkład własny; 

- 150.000,00 zł na remont dachu w Szkole Podstawowej nr 1, w tym budżecie 

zabezpieczono 80.000,00 zł jako wkład własny. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska wymieniła najważniejsze inwestycje, które 

rozpoczną się i wydarzą się w nadchodzącym roku, jeżeli Rada wyrazi na to zgodę: 

- budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Trzebicz Nowy; 

- dotacja celowa w wysokości 2.000.000,00 zł dla samorządu województwa 

lubuskiego na budowę obwodnicy Drezdenka; 

- przebudowa ul. Szkolnej w Drezdenku; 

- kontynuacja przebudowy cmentarza komunalnego w Drezdenku; 

- przebudowa i rozbudowa kanalizacji sanitarnej w rejonie ulic Żeromskiego  

i Poniatowskiego; 

- remont chodników przy ulicy Słowackiego i Moniuszki; 

- remont ulicy Portowej; 

- kilka mniejszych zadań; 

- spora ilość dokumentacji projektowych, aby móc wystartować w konkursach 

organizowanych przez Urząd Marszałkowskiej Województwa Lubuskiego w nowej 

perspektywie unijnej, a więc ze środków Unii Europejskiej. 

Burmistrz K. Piotrowska poprosiła o przyjęcie budżetu w przedstawionym kształcie. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał: 

– na jakim etapie jest projekt kanalizacji sanitarnej ul. Polnej i Długiej; 

- czy Burmistrz ponowiła monit do ZDW w sprawie remontu ul. Długiej; 

- jak wygląda sytuacja z ul. plac Sportowy oraz temat poszerzenia drogi przy 

wjeździe w plac Sportowy, 

Na pytania radnego odpowiedziała Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska oraz 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji A. Czapla. 

Radny A. Kołwzan zapytał: 

- czy w projekcie budżetu, jaki został przedłożony łącznie z poprawkami zostały 

zapewnione środki na 100% wynagrodzeń pracowników Urzędu oraz wszystkich 

jednostek; 

- czy w projekcie budżetu zapewniono środki na energię elektryczną, gaz, wodę we 

wszystkich jednostkach; 

- z czego wynika, że dotacja podmiotowa dla niepublicznego przedszkola jest niższa 

o 71.000,00 zł w stosunku do bieżącego roku; 

- z czego wynika spadek w stosunku do tego roku o 75.000,00 zł zakupu środków 

czystości 

i materiałów gospodarczych do kuchni w stołówkach 

- czy projekt dotyczący kuchni w Szkole Podstawowej nr 2 został zakończony; 

- o zapis usług remontowych w przedszkolu; 

- czy zaplanowane są środki, które powinny wpłynąć do budżetu Gminy za dzieci  

z poza Gminy uczęszczające do placówek Gminy Drezdenko; 

- zwrócił uwagę, że patrząc rok do roku, jeżeli zliczy się wszystkie zmiany włącznie  

z dzisiejszą uchwałą zmieniającą budżet to na minus jest 8.000.000,00 zł; 



6 

 

- o deficyt; 

- o dochody majątkowe w kwocie 4.000.000,00 zł na 2024 rok, które pochodzą  

z dochodów z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości – skąd wzrost w stosunku do poprzedniego budżetu,  

w którym była kwota 120.000,00 zł; 

- o brak w budżecie inwestycji związanej z przebudową ul. Lipowej w Drezdenku; 

- o ul. Nadrzeczną i rejon tych ulic w Trzebiczu i związaną z nimi ekspertyzę 

geotechniczną; 

- o kwestię odpadów komunalnych – czy cena zostanie podniesiona. 

Na pytania radnego odpowiadała Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska, Zastępca 

Kierownika Referatu Oświaty J. Krysiak oraz Zastępca Referatu Nieruchomości  

i Gospodarki Przestrzennej M. Andrzejczak. 

Radny S. Dukaczewski zapytał o: 

- stronę 21 projektu budżetu rozdział 75022 pozostałe wydatki w kwocie 36.938,00 zł, 

wśród których jest wsparcie techniczne systemu eSesja – jaki jest koszt transmisji 

posiedzeń rady i komisji; 

 - stanowisko Burmistrza z dnia 8 grudnia br. załącznik nr 2 strona 74, dział 750, 

rozdział 75075 – czy kwota dot. „Flesza” dotyczy całości, gdyż w pierwotnym planie 

budżetu nie były w ogóle wzięte pod uwagę wydatki na  „Flesz”; 

- koszty prowadzenia i druku „Gazety Drezdeneckiej” – gdzie są ujęte w budżecie. 

Do wypowiedzi radnego S. Dukaczewskiego odniosła się Skarbnik Gminy J. Bajcar. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska: 

- poinformowała o sytuacji związanej ze stanem technicznym ul. Poprzecznej  

w Trzebiczu. 

Do uwag radnej odniosła się Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał o: 

- koszt operacji związanej z transportem publicznym i jaką kwotę należałoby dołożyć 

w przypadku dodatkowej trasy na ul. Podgórną. 

Na temat transportu publicznego wypowiedziała się Burmistrz Drezdenka  

K. Piotrowska. 

Radna E. Turostowska wypowiedziała swoje zdanie na temat projektu budżetu. 

Zapytała o: 

- lokalizację farmy fotowoltaicznej; 

- inwestycję związaną z budową ścieżki rowerowej na dawnym nasypie kolejowym na 

terenie miasta Drezdenko; 

- zwiększenie kwoty na stypendia edukacyjne o którą wnioskowała; 

- miejsca, których będzie dotyczyła modernizacja oświetlenia ulicznego; 

- rozdział 92120, gdzie jest ochrona zabytków w kwocie 100.000,00 zł dotacje na 

zadania bieżące – czego to dotyczy konkretnie; 

- rozdział 926 kultura fizyczna - budowa boiska wraz z infrastrukturą na działkach 

m.in. 1157/9 w Drezdenku – o jaką inwestycję chodzi. 

Na pytania radnej odpowiedziała Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska oraz Zastępca 

Kierownika Referatu Oświaty J. Krysiak. 
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Radny D. Krysa: 

- zapytał dlaczego mimo wzrostu planowanych dochodów Gminy Burmistrz 

proponuje w budżecie na 2024 rok obniżenie dotacji dla stowarzyszeń związanych ze 

sportem i kulturą fizyczną. 

Na uwagę radnego odpowiedziała Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska. 

Radny A. Kołwzan: 

- zapytał czego dotyczy zmiana w działaniach związanych z gospodarką odpadami  

i badaniem odpadów paleniskowych. 

Na pytanie radnego odpowiedziała Kierownik Referatu Gospodarki Gminnej  

i Ochrony Środowiska Dorota Nowak. 

Radny A. Miron wypowiedział swoje zdanie na temat projektu budżetu na 2024 rok. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił przerwę w obradach. 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej 

Skarbnik Gminy J. Bajcar odczytała opinie Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze (opinie stanowią załączniki nr 3, 4, 5 do niniejszego 

protokołu).  

c) odczytanie opinii i wniosków poszczególnych komisji Rady Miejskiej 

dotyczących projektu uchwały budżetowej oraz stanowiska Burmistrza 

wobec zgłoszonych wniosków 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej S. Słomińska odczytała opinię Komisji 

Budżetowej (opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 

Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Środowiska i Rolnictwa R. Dolata 

odczytał opinię Komisji Spraw Społecznych, Środowiska i Rolnictwa (opinia stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ł. Kołwzan odczytał opinię 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej D. Krysa odczytał opinię Komisji Rewizyjnej 

(opinia stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i ewentualnie zgłoszonymi 

poprawkami wraz z ich głosowaniem 

Kierownik Referatu Organizacyjnego Błażej Rerus odpowiedział na pytanie radnego 

S. Dukaczewskiego odnośnie kosztów transmisji obrad w eSesji, natomiast Skarbnik 

Gminy J. Bajcar odpowiedziała na pytanie dotyczące druku gazety samorządowej. 

Radny Ł. Kołwzan wrócił do tematu komunikacji publicznej na ul. Podgórną i wyliczeń 

kosztów dodatkowego kursu, który opiewałby na kwotę 13.500,00 zł. Zaproponował, 

aby środki na ten cel przerzucić z prowadzenia transmisji na portalu eSesja. 

Burmistrz Drezdenka odniosła się do propozycji radnego Ł. Kołwzana informując, że 

jawność transmisji jest wymogiem ustawowym. 

Nastąpiła dyskusja na temat konieczności transmitowania obrad, miejsca ich 

transmisji i przygotowywania napisów w której udział wziął także radny D. Matela-

Libera. 
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Radny S. Dukaczewki zgłosił dwie poprawki w imieniu grupy radnych ze wskazaniem 

konkretnych paragrafów i z uzasadnieniem: 

- rezygnacja z transmisji na portalu eSesja.tv, za które Gmina ponosi koszty  

i przejściem do bezpłatnego portalu, gdzie koszty będą zerowe - z działu 750 rozdział 

75022, wydatki pozostałe kwota 14.000,00 zł minus na uzupełnienie transportu 

zbiorowego i rozszerzenie komunikacji o jeden przystanek i przesunięcie na dział 

600, rozdział 60004, paragraf 4300 plus 14.000,00 zł.; 

- przesunięcie kwoty 52.000,00 zł z tzw.” Flesza”, gdyż jest możliwość publikowania 

tych wiadomości w Gazecie Drezdeneckiej i bezpłatnie na portalu Facebook -  

z działu 750 rozdział 75075 paragraf 4300 kwota 52.000,00 zł na dział 926 rozdział 

92605 paragraf 2360 tj. zwiększenie zadania bieżącego zgodnie z artykułem 221 

ustawy o finansach publicznych dotacje dla stowarzyszeń na szeroko pojęte 

konkursy związane z kulturą i ze sportem. 

Do zaproponowanych poprawek odniosła się Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska 

informując, że rozpatrując kwestię transmisji obrad na portalu eSesja w dużej mierze 

chodzi o ochronę danych osobowych. Dodała, że w jednej z Gmin Prezes Urzędu 

Ochrony Danych Osobowych nałożył karę pieniężną w wysokości 40.000,00 zł na 

Burmistrza stwierdzając, że transmisje z obrad Rady Miejskiej były realizowane za 

pośrednictwem serwisu YouTube oraz ze względu na takie skonfigurowanie, że  

w samym urzędzie nie było kopii zapasowych zarejestrowanych nagrań. Burmistrz K. 

Piotrowska przestrzegała radnych przed podejmowaniem tak ryzykownych decyzji 

mając na względzie bezpieczeństwo danych. W kwestii drugiej propozycji radnego  

S. Dukaczewskiego powiedziała, że nie dziwi jej ten fakt. K. Piotrowska zapytała 

jednocześnie dlaczego na sam koniec 2017 r., na niespełna rok przed wyborami 

samorządowymi zaproponowano, żeby „Flesz” zaistniał w Drezdenku. Zwróciła 

uwagę, że „Flesz” przez wiele lat pełni swoją rolę informacyjną i bardzo często 

korzystają z niego praktycznie nie tyle sam urząd tylko jednostki, które promują się  

w różny sposób, pokazując swoje wydarzenia. 

Radny A. Kołwzan odnosząc się do „Flesza” zauważył, że przez miesiąc Burmistrz 

miała dokładnie takie samo zdanie jakie przedstawił radny S. Dukaczewski tzn. przez 

miesiąc na „Flesza” nie było w projekcie budżetu jaki radni otrzymali ani złotówki, po 

czym pojawia się w autopoprawkach. Wyjaśnił, że w dzisiejszych czasach, gdzie jest 

tyle kanałów komunikacji dla mieszkańców są one wystarczające i nie ma potrzeby, 

żeby wydawać 50.000,00 zł na dodatkowy kanał informujący. 

Do dyskusji włączył się radny S. Dukaczewski stwierdzając, że te środki lepiej 

spożytkowane będą przez stowarzyszenia niż w formie „Flesza”. 

Radny A. Miron zwrócił uwagę, że o takich sprawach powinno się dyskutować na 

Komisjach, a nie wrzucać nieprzemyślane propozycje z partyzanta. Dodał, że ma 

zastrzeżenia natury prawnej, co do likwidacji eSesji. W kwestii „Flesza” radny  

A. Miron zauważył, że przez tyle lat to się przyjęło, było za Burmistrza Pietruszaka  

i powinno być za Burmistrz Piotrowskiej.  

Radny S. Dukaczewski wyjaśnił, że propozycje padły dziś, bo w porządku obrad jest 

taki punkt. Wracając do tematu transmisji na YouTubie stwierdził, że faktycznie to nie 

Rada Miejska jest odpowiedzialna za transmisję i jeśli Burmistrz ma obawy to grupa 
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radnych wprowadza korektę do tego proponowanego wniosku dot. rozdział 75022. 

Radny S. Dukaczewski podyktował na nowo sformułowane wnioski: 

- z Działu 750 Rozdz. 75075 Par. 4300 kwota 12.000 zł na Dział 600 Rozdz. 60004 

Par. 4300 czyli z „Flesza” na autobusy; 

- z Działu 750 Rozdz. 75075 Par. 4300 kwota 40.000 zł na Dział 926 Rozdz. 92605 

Par. 2360 czyli z „Flesza” na kulturę fizyczną. 

Do propozycji radnego S. Dukaczewskiego odniosła się Burmistrz Drezdenka  

K. Piotrowska stwierdzając, że jest to chyba tylko zmiana, żeby coś zmienić i narobić 

pracy Skarbnikowi, gdyż wszyscy doskonale wiedzą, że te 40.000,00 zł nic nie 

zmieni. Dodała, że jeżeli Lubuszanin awansuje do trzeciej ligi to prędzej czy później 

w trakcie roku będzie trzeba się pochylić nad dyskusją w jaki sposób i na ile Gminę 

stać, żeby finansować stowarzyszenia. Burmistrz K. Piotrowska wypowiedziała swoje 

zdanie na temat intencji radnych. Poprosiła radnych o odrzucenie tych wniosków. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska wyraziła swoją opinię wyrażę na temat „Flesza” - 

kiedyś było tak, że po prostu wykonywało się telefon do „Flesza” i panowie 

przyjeżdżali, natomiast w chwili obecnej jest tak, że trzeba mieć pozwolenie od 

Burmistrz czy „Flesz” może przyjechać, więc zaprzestano wykonywania telefonów  

i proszenia się, bo to nie ma sensu. 

Do wypowiedzi radnej odniosła się Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zwracając 

uwagę, że jeżeli bezrefleksyjnie, każdy mieszkaniec mógłby zadzwonić do „Flesza”, 

to byłoby tego materiału pewnie na kilka odcinków, nie mówiąc już o tym, że jeden 

kosztowałby pewnie kilkanaście tysięcy złotych z uwagi chociażby na koszty paliwa, 

więc nie wyobraża sobie, żeby to było na każdy telefon każdego mieszkańca. 

Radny Ł. Kołwzan odnosząc się do wypowiedzi radnego A. Mirona odnośnie wrzutek 

zwrócił uwagę, że składał projekt odnośnie komunikacji w styczniu. Dodał, że  

w zeszłym roku Rada przegłosowała przystanek, który do dzisiaj nawet nie jest 

jeszcze oznaczony na lokalizacji dawnego Radowa. Radny Ł. Kołwzan powiedział, że 

z tym projektem męczy się już cały rok i mieszkańcy dopytują, czy w końcu będzie, 

czy jednak jest faktycznie częściowe wykluczenie komunikacyjne. Zwrócił uwagę, że 

13.000,00 zł dla Gminy nie zrobi problemu. 

Radny D. Krysa nawiązując do wypowiedzi Burmistrz K. Piotrowskiej odnośnie tego, 

że 40.000,00 zł to nieduża kwota podkreślił, że ta właśnie kwota dla takich małych 

klubów jak Stare Bielice, Gościm, Trzebicz czy Rąpin to być albo nie być. Dodał, że 

być może 40.000,00 zł dla Burmistrz K. Piotrowskiej przy jej zarobkach to faktycznie 

nie wiele, ale dla działaczy klubów sportowych to są duże pieniądze. Radny D. Krysa 

jako przykład podał klub z Rąpina, który dostaje 10.000,00 zł, a sędziowie to koszt 

ok. 4.000,00 zł, trener 6.000,00 zł, nie mówiąc o transporcie i innych wydatkach. 

Odnosząc się do sprawy „Flesza” radny zwrócił uwagę, że w 2018 r. Gmina miała 

dużo mniejsze wydatki budżetowe i dużo większe dochody, więc można było 

przeznaczyć większe pieniądze na sport i na „Flesz”. Zwrócił uwagę, że Burmistrz 

wielokrotnie przedstawia sytuację tak jak ją widzi i tak jak jej wygodnie. Radny 

D. Krysa podkreślił, że obecnie jest trudna sytuacja ze względu na wojnę, rosnące 

ceny, więc należy dokonywać wyborów – on wybiera dzieci, kluby, młodzież i to nie 

jest populizm. 
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Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odnosząc się do sprawy większych dochodów  

i innych rzeczy o których mówi radny D. Krysa stwierdziła, że owszem tak było i że  

w Drezdenku niewiele się wówczas działo. 

Radna E. Turostowska zapytała radnego D. Krysy czy mówiąc o przesunięciu 

40.000,00 zł na stowarzyszenia ma na myśli wszystkie czy tylko te związane ze 

sportem, gdyż wyliczał dokładnie potrzeby wszystkich klubów sportowych. 

Radny D. Krysa odpowiedział, że wypowiada się jako przedstawiciel klubów 

sportowych, a radna E. Turostowska mogłaby się wypowiedzieć o potrzebach innych 

stowarzyszeń. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska  poinformowała, że kwota wskazana jako 

wniosek przez radnego S. Dukaczewskiego dotyczy paragrafów sportowych, nie 

kulturalnych, nie stowarzyszeń zajmujących się bezdomnością zwierząt, 

bezdomnością ludzi czy innymi, które są priorytetowe w uchwale. 

Radny S. Dukaczewski zwrócił uwagę, że  w konkursie dotyczącym sportu, mogą 

brać udział jakiekolwiek stowarzyszenia, które zorganizują wydarzenie związane ze 

sportem.  

Odbyła się dyskusja na temat stowarzyszeń i wydarzeń, które mogą pozyskiwać 

środki dotyczące kultury fizycznej. 

Radna K. Kozicka wypowiedziała się na temat kwalifikacji budżetowej związanej  

z omawianym problemem. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił przerwę w obradach. 

Głosowano w sprawie wniosku radnego S. Dukaczewskiego dot. zmiany projektu 

uchwały budżetowej na 2024 rok: z Działu 750 Rozdz. 75075 § 4300 kwota 

12.000,00 zł na Dział 600 Rozdz. 60004 § 4300. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian 

Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

PRZECIW (6) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak 

Rada Miejska w obecności 13 radnych odrzuciła wniosek radnego  

S. Dukaczewskiego. 

Głosowano w sprawie wniosku radnego S. Dukaczewskiego dot. zmiany projektu 

uchwały budżetowej na 2024 rok: z Działu 750 Rozdz. 75075  § 4300 kwota 

40.000,00 zł na Dział 926 Rozdz. 92605  §  2360  

ZA: 6, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian 

Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

PRZECIW (7) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak 

Rada Miejska w obecności 13 radnych odrzuciła wniosek radnego  

S. Dukaczewskiego. 

 

Ad. 6  

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Drezdenko na lata 2024-2031 - druk nr 575/23 

Skarbnik Gminy J. Bajcar przypomniała, że głosowaniu zostaje poddany projekt, 

który zawiera stanowisko Burmistrza z dnia 21 grudnia 2023 roku i z 8 grudnia 2023 

roku dokonujące zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2024-2031 - druk nr 575/23 wraz z poprawką 

(projekt stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta 

Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXIX/557/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2024-2031  

(uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 7  

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2024 rok - 

druk nr 574/23. 

Radny S. Dukaczewski poprosił o przerwę w obradach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił przerwę w obradach. 

Skarbnik Gminy J. Bajcar poinformowała, że projekt zawiera stanowiska Burmistrza  

i zasugerowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową zmiany. 
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Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2024 rok - druk nr 

574/23 ze zmianami (projekt stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta 

Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXIX/558/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2023 roku w sprawie uchwały 

budżetowej Gminy Drezdenko na 2024 rok  (uchwała stanowi załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu). 

Radny A. Kołwzan poinformował, że radni zastanawiali się nad decyzją, gdyż budżet 

jest bardzo ważną sprawą. Dodał, że część radnych prosiła o drobiazgi, ale nie było 

zrozumienia. Wyraził nadzieję, że Burmistrz w trakcie roku będzie pamiętała zarówno 

o mieszkańcach „Radowa”, jak i o klubach, stowarzyszeniach sportowych czy 

organizacjach realizujących zadania publiczne i będzie to widoczne w zmianach 

budżetu. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska wyraziła zadowolenie z faktu uchwalenia 

budżetu. Powiedziała, że pozwoli to pracować, bezpiecznie wejść w nowy rok a także 

w razie potrzeby dokonywać różnych roszad. K. Piotrowska poinformowała, że 

zarówno kluby sportowe, jak i inne wydatki bardzo leżą jej na sercu i ciężko było 

odciąć różne wydatki, żeby ten budżet dobrze spiąć, ale dużo łatwiej będzie 

wygospodarować środki w trakcie roku niż w tym momencie narażać Referat 

Finansowo-Budżetowy na robienie rewolucji dla niewielkich zmian, które można 

sukcesywnie w ciągu roku dokonywać. 

Radny A. Miron porównał radnych, którzy wstąpili do partii i zmienili swoje podejście 

w Radzie Miejskiej i tylko dla zasady robią na przekór do rosyjskich żołnierzy, którzy 

są fajnymi ludźmi dopóki nie założą mundurów. 

Radny A. Kołwzan zapytał od którego momentu tak się zdarzyło. 

Radny A. Miron odpowiedział, że bliżej nieokreślonego. 

Radny A. Kołwzan zapytał dlaczego radny wiąże przystępowanie do jakiejkolwiek 

partii z bliżej nieokreślonym momentem. Dodał, że rozumie, że był to przytyk w jego 

stronę i wyjaśnił, że należy do partii długo wcześniej, zanim zaczęła się ta kadencja. 

Skarbnik Gminy J. Bajcar podziękowała, za zaufanie jakim została obdarzona przez 

radnych. Podziękowała także wszystkim kierownikom, a najbardziej swojemu 

zespołowi w Referacie Finansowo-Budżetowym, który wykonał naprawdę bardzo, 

dużo pracy nad tym, żeby to wyglądało tak, jak wygląda. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej przyłączył się do podziękowań wszystkim osobom, 

które były zaangażowane w pracę nad tym projektem. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości  

w formie darowizny na cel publicznych na rzecz samorządowej instytucji 

kultury pod nazwą Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy im. ks. Józefa 

Tischnera w Drezdenku - druk nr 576/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przypomniał, że projekt został 

omówiony w ubiegłym tygodniu na poszczególnych Komisjach. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości  

w formie darowizny na cel publicznych na rzecz samorządowej instytucji kultury pod 

nazwą Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy im. ks. Józefa Tischnera w Drezdenku - 

druk nr 576/23 (projekt stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

BRAK GŁOSU (1) 

K. Kozicka 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak,  

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXIX/559/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2023 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny na cel publicznych 

na rzecz samorządowej instytucji kultury pod nazwą Biblioteka Publiczna 

Miasta i Gminy im. ks. Józefa Tischnera w Drezdenku - druk nr 576/23   (uchwała 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024/2028 - druk nr 

577/23. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu 

przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 

2024/2028 (projekt stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (3) 

Kaolina Kozicka, Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak,  

Rada Miejska, w obecności 12 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXIX/560/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2023 roku w sprawie Gminnego 

Programu przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz ochrony Ofiar Przemocy 

Domowej na lata 2024/2028 (uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu). 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że obrady opuściła radna 

K. Kozicka. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Drezdenko na lata 2024-2026 - druk nr 578/23. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przypomniał, że projekt został 

omówiony w ubiegłym tygodniu na poszczególnych Komisjach. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Drezdenko na lata 2024-2026 (projekt stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (3) 

Kaolina Kozicka, Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 12 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXIX/561/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2023 roku w sprawie Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Drezdenko na lata 2024-2026 (uchwała 

stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Aktualizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Drezdenko na lata 2023-2030"- druk nr 579/23. 

Przewodniczący Rady M. Suchecki przypomniał, że projekt zostanie poddany 

głosowaniu wraz z poprawkami zgłoszonymi na poszczególnych posiedzeniach 

Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Głosowano w sprawie przyjęcia "Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Drezdenko na lata 2023-2030"- druk nr 579/23 z poprawkami (projekt stanowi 

załącznik nr 20 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (3) 

Kaolina Kozicka, Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 12 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXIX/562/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2023 roku w sprawie przyjęcia 

"Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Drezdenko na lata 

2023-2030" (uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2023 rok - druk nr 580/23. 

Skarbnik Gminy J. Bajcar zgłosiła poprawki do przedstawionego projektu uchwały: 

- zmienia się załącznik numer 8 do uchwały budżetowej określający plan rachunku 

dochodów wyodrębnionych oświatowych jednostek budżetowych i wydatków nimi 

finansowanych na 2023, 

-  budżet po stronie dochodów i wydatków zwiększa się oprócz tego, co jest  

w uchwale budżetowej o kwotę 24.491,81 zł - realizacja programu Asystent Rodziny 

w 2023 roku. 

-  budżet po stronie dochodów i wydatków zwiększa się również o kwotę 14.994,00 

zł.  

- refundacja poniesionych wydatków zgodnie z zawartą umową dotacyjną z dnia  

24 października 2023 z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Zielonej Górze na dofinansowanie zadania pod nazwą demontaż, 

zbieranie, transport oraz unieszkodliwianie wyrobów azbestowych z terenu gminy 

Drezdenko oraz o kwotę 228.632,25 zł. (kwota ta wynika z wniosku złożonego do 

Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w związku z realizacją zadań gminnych 

związanych z obowiązkami wynikającymi z ustawy z dnia 15 września 2022 roku o 

szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła, w związku z 

sytuacją na rynku paliw w zakresie wypłaty rekompensaty dla przedsiębiorstw 

energetycznych, o których mowa w artykule 3, ustęp 2), 

- dokonano przeniesień w wydatkach bieżących w jednostce Urząd Miejski  

w Drezdenku, 1.000,00 zł na koszty biegłego oraz 100,00 zł - koszty odsetek od 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg zgromadzonych na rachunku bankowym – 

rachunek został oprocentowany i zgodnie z umową należy odsetki, które zostały 

doliczone do tego rachunku zwrócić do Wojewody Lubuskiego, 
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- przeniesienia w Środowiskowym Domu Samopomocy - 800,00 zł koszty opłat za 

usługi komunalne, multimedia oraz prowizje bankowe, 

- dokonuje się zmiany dochodów i wydatków bieżących pomiędzy jednostkami 

oświatowymi w kwocie 35.000,00 zł - z jednostki Publiczne Przedszkola w Drezdenku 

w kwocie minus 35.000,00 zł na jednostkę Szkoła Podstawowa nr 2 w Drezdenku  

w kwocie plus 35.000,00 zł. w związku z uaktualnieniem planu finansowego liczby 

żywionych dzieci, 

- dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowych wydatków, jeśli chodzi o COVID, 

- dokonuje się korekty błędnego zakwalifikowania w systemie BESTIA z wydatków 

bieżących darowizna na pomoc Ukrainie na wydatki bieżące, fundusz pomocy na 

realizację zadań na rzecz pomocy Ukrainie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2023 rok - 

druk nr 580/23 (projekt stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (3) 

Kaolina Kozicka, Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 12 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXIX/563/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2023 roku w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2023 rok (uchwała stanowi załącznik nr 

23 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2023-2029 - druk nr 581/23 

Skarbnik Gminy J. Bajcar powiedziała, że skoro do uchwały budżetowej zostały 

wniesione poprawki to z automatu należy wnieść autopoprawki do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, ponieważ zmieniają się niektóre pozycje w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2029 - 

druk nr 581/23 (projekt stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (3) 

Kaolina Kozicka, Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 12 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXIX/564/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2023 roku w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2029 (uchwała stanowi załącznik 

nr 25 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 14  

Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2024 rok  

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej na 2024 rok (projekt 

planu pracy stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (3) 

Karolina Kozicka, Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 12 radnych przyjęła plan pracy Rady Miejskiej na 

2024 rok (plan pracy stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 15 

Przyjęcie planów pracy poszczególnych Komisji na 2024 rok 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wszystkie plany pracy zostaną 

przegłosowane jednocześnie. 

Głosowano w sprawie przyjęcia planów pracy poszczególnych Komisji na 2024 rok 

(projekt planów pracy stanowią odpowiednio załącznik nr 28, 29, 30, 31 do 

niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (3) 

Karolina Kozicka, Dariusz Paluszkiewicz, Tomasz Walczak 
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Rada Miejska, w obecności 12 radnych przyjęła plany pracy poszczególnych 

Komisji Rady Miejskiej na 2024 rok (plany pracy stanowią załączniki nr 32, 33, 34, 

35 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 16  

Sprawy różne 

Radny M. Czekajło zapytał o ulicę Kołłątaja. 

Na pytanie radnego odpowiedziała Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska informując, 

że w ulicy Kołłątaja została wykonana kanalizacja, która była tam problematyczna  

i przy okazji tego jeszcze gazownia również wykonała swoje prace. Dodała, że jest 

opracowany projekt na chodnik i jezdnię w tej ulicy, jednak na razie Gmina nie 

dysponuje środkami i wstępnie z mieszkańcami doszła do konsensusu, że postara 

się być może podzielić realizację tego projektu tak, aby zacząć od zrobienia 

chodnika, który jest dla nich ważniejszy i istotniejszy, a w przyszłości zrobienie 

jezdni, która z kolei jest o tyle problematyczna, że trzeba przenieść słup 

energetyczny. Burmistrz K. Piotrowska powiedziała, że być może uda się wykonać te 

prace po analizie wyniku budżetu, ale równolegle należy podjąć rozmowy z Eneą tak, 

aby ten słup faktycznie przenieś poza jezdnię. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał czy do końca kadencji uda się wyciąć drzewa przy ulicy 

Podgórnej w stronę firmy p. Grzegorzyka. Wyjaśnił, że od 2018 roku czeka na 

wycięcie, składał wniosek, który został zaakceptowany, tylko należało znaleźć 

fundusze w budżecie. 

Burmistrz Drezdenka K Piotrowska zadeklarowała sprawdzenie tematu. 

Radny Ł. Kołwzan nawiązując do wcześniejszej wypowiedzi radnego A. Mirona 

powiedział, że jemu również nasuwa się pewna analogia w stosunku do głosowania 

– jak głosował za wszystkim, co było proponowane m.in. za podwyżkami za śmieci, 

za podatkiem to wszystko było w porządku, natomiast jeżeli zagłosuje przeciw, nagle 

wszelkie propozycje są odrzucane czego nie rozumie. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że bardzo cieszy się, że ten budżet 

został przyjęty, bo jednak zgoda buduje, niezgoda rujnuje. Odniosła się do wpisu 

radnego A. Kołwzana w mediach społecznościowych, ponieważ jest to nieprawda, 

kłamstwa a przede wszystkim jest to wprowadzenie nerwowości u mieszkańców,  

a tak być nie powinno. Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zacytowała wpis radnego 

i odniosła się do niego. 

Radny S. Dukaczewski odczytał fragment dokumentu podpisanego przez Burmistrz 

K. Piotrowską kwestii poruszonej we wniosku o udostępnienie informacji publicznej 

dotyczącej partnerstwa Gminy i informacji, że Rada Miejska w Drezdenku sprzeciwiła 

się tej propozycji. Zapytał Przewodniczącego Rady Miejskiej czy jest jakieś 

stanowisko w tej sprawie, bo nie pamięta a nie był obecny na wszystkich 

posiedzeniach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że nie jest w stanie teraz odpowiedzieć  

i że przygotuje informacje dla radnego.  
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Radny A. Kołwzan odnosząc się do uwag Burmistrz K. Piotrowskiej poinformował, że 

napisał to, co uważa na podstawie własnych obserwacji, rozmów z ludźmi i to są jego 

wnioski, wynikające z wyliczeń, które ma z budżetów, które analizował. 

Do sytuacji odniósł się radny M. Czekajło mówiąc, że jest to zacietrzewienie i nie 

wiadomo co jeszcze. Dodał, że nie tylko radny rozmawia z ludźmi i każdy na ten 

temat ma swoje zdanie. 

Odbyła się dyskusja pomiędzy Burmistrz Drezdenka K. Piotrowską a radnym  

A. Kołwzanem na temat przedmiotowego wpisu na portalu społecznościowym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki: 

-  poinformował, że 28 grudnia o godz. 08:00 rozpocznie się sesja RM związana ze 

środkami niewygasającymi, 

- przypomniał o konieczności wystosowania przedstawiciela Rady Miejskiej do Rady 

Muzeum, 

- złożył życzenia spokojnych, zdrowych, pełnych ciepła, miłości i szacunku do 

drugiego człowieka dla wszystkich na zbliżające się święta. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 17 

Zamknięcie obrad LXXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Miejskiej M. Suchecki podziękował wszystkim za udział i LXXXIX sesję Rady 

Miejskiej uznał  za zakończoną. 

 

Sporządziła:  

Joanna Ambroziak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

/-/ Mariusz Suchecki 

 

 

Wyciąg z ustawy  z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej 

(…) 

Art. 19. Organy, o których mowa w art. 18 ust. 1 i 2, sporządzają i udostępniają 

protokoły lub stenogramy swoich obrad, chyba że sporządzą i udostępnią materiały 

audiowizualne lub teleinformatyczne rejestrujące w pełni te obrady. 

Art. 20. Przepisy art. 18 i 19 stosuje się odpowiednio do pochodzących  

z powszechnych wyborów kolegialnych organów jednostek pomocniczych jednostek 

samorządu terytorialnego i ich kolegialnych organów pomocniczych. 

(…) 

Materiał audiowizualny dotyczący LXXXIX został udostępniony pod adresem 

publikacyjnym: https://drezdenko.esesja.pl/transmisja/44108/lxxxix-sesja-rady-

miejskiej-w-drezdenku-w-dn-21-grudnia-2023-r.htm 

 

https://drezdenko.esesja.pl/transmisja/44108/lxxxix-sesja-rady-miejskiej-w-drezdenku-w-dn-21-grudnia-2023-r.htm
https://drezdenko.esesja.pl/transmisja/44108/lxxxix-sesja-rady-miejskiej-w-drezdenku-w-dn-21-grudnia-2023-r.htm

